

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

## **[URGENT] GLOBAL SUMUD FLOTILLA LEGAL BRIEFING**

### **FLOTILLA ACTIVISTS DENIED ESSENTIAL CARE, SUBJECTED TO ABUSE IN PRISON; LEGAL GROUP TO SPEAK LIVE ON INHUMANITY AS STATE POLICY**

**October 6, 2025**

*Adalah, the Legal Center for Arab Minority Rights in Israel, Will Deliver a Critical Public Update on the Unlawful Detention and Documented Abuse of Participants From the Global Sumud Flotilla, Who Were Illegally Abducted from International Waters*

**WHAT:** Legal briefing and update on the unlawful detention and documented abuse of Global Sumud Flotilla participants.

**WHEN:** Monday, October 6, 2025 at 14:30h (Palestine Time, GMT +3)

**WHERE:** **Virtually from GSF Instagram Live**

**WHO:** Speakers to include:

- Adalah Representative
- GSF Member

The briefing will detail widespread reports of medical neglect- including the denial of life-saving prescription drugs for heart conditions and cancer- grossly inadequate food and water, and physical and psychological abuse by prison guards as well as at point of interception. The Adalah team will directly address the recent statement by Israel's National Security Minister, Itamar Ben-Gir, who publicly praised the harsh treatment, asserting it is state policy to treat the peaceful humanitarian activists as "supporters of terrorism."

This is a critical moment for international media to expose Israel's systematic repression of human rights defenders and to make clear that the same, and far worse, is inflicted daily on Palestinians under Israel's illegal occupation.

#### **Media Contact:**

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: [media@globalsumudflotilla.org](mailto:media@globalsumudflotilla.org)

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

## **[URGENT] GLOBAL SUMUD FLOTILLA BRIEFING JURIDIQUE**

### **LES MILITANTS DE LA FLOTTILLE SE VOIENT REFUSER LES SOINS ESSENTIELS ET SONT VICTIMES D'ABUS EN PRISON ; UN GROUPE DE JURISTES S'EXPRIMERA EN DIRECT SUR L'INHUMANITÉ COMME POLITIQUE D'ÉTAT**

6 Octobre 2025

*Adalah, le Centre juridique pour les droits de la minorité arabe en Israël, fera le point publiquement sur la détention illégale et les mauvais traitements infligés aux participants de la Global Sumud Flotilla, qui ont été illégalement enlevés dans les eaux internationales.*

**QUOI :** Briefing juridique et mise à jour sur la détention illégale et les mauvais traitements documentés des participants à la Global Sumud Flotilla

**QUAND :** Lundi 6 octobre 2025 à 14h30 (heure palestinienne, GMT +3)

**OÙ :** **Virtuellement depuis GSF Instagram Live**

**QUI :** Parmi les intervenants :

- Représentant d'Adalah
- Membre du GSF

Le briefing détaillera les nombreux rapports faisant état de négligence médicale, notamment le refus de prescrire des médicaments vitaux pour traiter des maladies cardiaques et des cancers, l'insuffisance flagrante de nourriture et d'eau, et les abus physiques et psychologiques commis par les gardiens de prison ainsi qu'au moment de l'interception. L'équipe d'Adalah répondra directement à la récente déclaration du ministre israélien de la Sécurité nationale, Itamar Ben-Gvir, qui a publiquement salué ces traitements sévères, affirmant que la politique de l'État consistait à traiter les militants humanitaires pacifiques comme des « partisans du terrorisme ».

C'est un moment crucial pour les médias internationaux afin de dénoncer la répression systématique des défenseurs des droits humains par Israël et de montrer clairement que les Palestiniens subissent quotidiennement le même sort, voire pire, sous l'occupation illégale d'Israël.

**Media Contact:**

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: [media@globalsumudflotilla.org](mailto:media@globalsumudflotilla.org)

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)